ESSAY WRITING



Project by Tatiana Koptilkina

Демонстрационный вариант ЕГЭ 2012 АНГЛИЙСКИЙ ЯЗЫК, 11 класс

You have 40 minutes to do this task. Comment on the following statement.



What is your opinion? Do you agree with this statement? Write 200–250 words.

Use the following plan:

- make an introduction (state the problem)
- express your personal opinion and give 2-3 reasons for your opinion
- express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion
- explain why you don't agree with the opposing opinion
- make a conclusion restating your position



Порядок подсчета слов в задании С2 раздела «Письмо»

При оценивании заданий раздела «Письмо» (С2) следует учитывать такой параметр, как объём письменного текста, выраженный в количестве слов.

Требуемый объём для развёрнутого письменного высказывания в задании C2 – 200–250 слов.

Допустимое отклонение от заданного объёма составляет 10%. Если в выполненном задании С2 менее 180 слов, то задание проверке не подлежит и оценивается в 0 баллов. При превышении объёма более чем на 10%, т. е. если в выполненном задании С2 более 275 слов, проверке подлежит только та часть работы, которая соответствует требуемому объёму. Таким образом, при проверке заданотсчитывается от начала работы 250 слов, и ся только эта часть работы.

При определении соответствия объёма представленной работы

вышеуказанным требованиям считаются все слова, начиная с первого слова по последнее, включая вспомогательные глаголы, предлоги, артикли, частицы.

При этом:

- стяжённые (краткие) формы *can't, didn't, isn't, I'm и т. п.* считаются как одно слово;
- числительные, выраженные цифрами, т. е. 1; 25; 2009, 126204 и т. п., считаются как одно слово;
- числительные, выраженные словами, считаются как слова;
- сложные слова, такие как good-looking, well-bred,

English-speaking

twenty-five, C

- сокращені

ік одно слово;

р USA, e-mail, TV, CD-rom, считаются как

одно

слово.

Порядок определения процента текстуальных совпадений в задании C2

При оценивании задания С2 особое внимание уделяется способности экзаменуемого продуцировать развёрнутое письменное высказывание. Если более 30% ответа имеет непродуктивный характер (т.е. текстуально совпадает с опубликованным источником или другими экзаменационными работами), то выставляется 0 баллов по критерию «Решение коммуникативной задачи», и, соответственно, всё задание оценивается в 0 баллов.

Текстуальным совпадением считается дословное совпадение отрезка письменной речи длиной 10 слов и более.

Выявленные текстуальные совпадения суммируются, и при превышении ими 30% от общего числа слов в ответе, работа оценивается в 0

Структура эссе «Ваше мнение»

Introduction

Your personal opinion (+ 2–3 reasons for your opinion)

An opposing opinion (+ 1–2 reasons for this opposing opinion)

Explanation why you don't agree with the opposing opinion

Conclusion (restating your position)

Useful Language Introduction

State the topic/ problem ; you may ask a question or start with a quotation; state your opinion:

-Is too much emphasis placed on....?
-Nowadays, we are often told
-Every day...
-There is no doubt that......
-Over the past few years,.....
- Are you among those who.....?
-Why has.....become...?
- There are various facts that support this opinion.
•To express opinion



-In my opinion......

- I believe.....

-It seems to me.....

-The way I see it......

Useful Language Main Body



One paragraph should present your viewpoint supported by 2-3 reason, another paragraph should present the opposing viewpoint supported by 1-2 reasons and the third paragraph should explain why you disagree with the opposing opinion)
•In the first place... First of all...... To start with... To begin with... •Secondly... Finally..... Finally..... Last but not least..... To add more points to the same topic •What is more... Furthermore Moreover..... •In addition to this.... Besides..... Apart from this..... To introduce contrasting viewpoints •It is argued that..... People argue that..... Opponents of this view say •There are people who oppose...... Contrary to what most believe...... To introduce examples for example..... for instance... such as...... in particular.....

Useful Language Conclusion

You restate your opinion using different words

To conclude:

To sum up.....

All in all

All things considered......

On the whole.....

In conclusion

Taking everything into account......

As was previously stated....

All in all, I still feel that the benefits ofoutweigh the disadvantages.



Write an Essay

You have 40 minutes to do this task. Comment on the following statement.

Some people think that extreme sports help to build character.



What is your opinion? Do you agree with this statement? Write 200–250 words.

Use the following plan:

- make an introduction (state the problem)
- express your personal opinion and give 2-3 reasons for your opinion
- express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion
- explain why you don't agree with the opposing opinion
- make a conclusion restating your position

Использованные источники

- «ЕГЭ по иностранным языкам –на все 100!» Вербицкая М.В., Махмурян К.С.
- Демоверсия ЕГЭ 2012. Английский язык. http://fipi.ru



